
KÖZLEMÉNYEK

A MAGYARHONI FÖLDTANI TÁRSULAT BARLANGKUTATÓ 

BIZOTTSÁGÁBÓL.

A Barlangkutató Bizottság 1910  május 7-én tartott 
ülésének Jegyzőkönyve.

Elnök : S ie g m e th  K á r o ly ,  előadó : K ad ic  O t t o k á r  dr.
Előadó jelentést tesz arról a kirándulásról amelyet a Bizottság nehány  

tagja Jordán Károly dr. másodelnök vezetésével a budai hegységbe, a s z é p 

v ö l g y i  S c h  o l t z - b a r l a n g b a  tett. A jelentésből kitűnik, hogy ez a barlang 

nagy kiterjedésű és geológiai, valam int turisztikai tekintetben igen érdekes ; 
ásatásokra azonban nem igen alkalmas. Ennek a barlangnak több szakasza 

csak nagyon nehezen, kötelek segítségével járható. A tervezett kimérés tehát 

bányateodolittal nem lesz keresztülvihető, hanem csak busszolával. Jelentést 

tesz továbbá arról a kirándulásról, amelyet az elnök  és az előadó az A g g 
t e l e k i - b a r l a n g b a  tett. Itt az ásatásnak igen kedvező eredménye lehet. 

A szakíílés elhatározza, hogy szeptemberben a barlang «Csontház» nevű m el
lékágában megkezdi a rendszeres ásatásokat. Az elnökön és előadón kívül az 

ásatáson a Nem zeti Múzeum részéről Márton dr. múzeumi őr, archeológus fog 

résztvenni. A Magyar Kárpát-egyesület keleti osztálya késznek nyilatkozott, 

hogy az ásatások idején 100 napszámot sajátjából megfizet, a Nem zeti Múzeum 

régészeti osztálya pedig 500 koronányi támogatást helyezett kilátásba. A szép 

völgyi Scholtz-barlang kimérése, valam int az aggteleki barlangban végzendő  

ásatások szerepelnek tehát a barlangkutató bizottság 1910. évi munkaprogramjá

ban. Az Aggteleken való tartózkodás alatt az ásatást vezető bizottság a környék  

más barlangjait, a domiszai barlangot, a Rabló-barlangot, a szilicei jégbarlan

got, áz egerszegi barlangot, valam int a komjátii Kerembükkpatak környékén  

levő prehisztorikus le lőhelyet is meg fogja látogatni. Több közigazgatási kér

dés elintézése s új tagok felvétele után Pávay-Vajna F erenc  rendes tag úr az 

aranyosvölgyi Lucsia-barlangról tart előadást.
Több alaprajz és keresztszelvény bemutatása után előadó a földtani 

viszonyokról szól s a barlangból való csontleletekről is említést tesz. A bar
lang több kürtő utján közlekedik a felülettel s ép ezért feltehető, hogy a 
barlangban talált csontok ezeken a kürtőkön át kerültek mai lelőhelyükre. 
R é s z l e t e s  megbeszélés után, amelyen különösen dr. T é g l á s  G á b o r  főigazgató és 
K a d i c  O t t o k á r  vett részt, a bizottság csatlakozott ehhez a nézethez.


